
Langå Varmeværk A.M.B.A Formandsberetning for året 2021. 

Bilag til Referat fra generalforsamlingen den 26. april 2022. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                

                                                            
                

                    

                                                       

                                                         

                                                              

                                                               

                           

                                                   

                                

                                       

                    

             

                

                        

                         

                  



2. Bestyrelsens beretning. 

På bestyrelsens og ledelsens vegne vil jeg som formand hermed give generalforsamlingen en beretning 

om året 2021´s aktiviteter og status for Langå Varmeværk. Jeg vil også komme ind på de overvejelser vi 

gør omkring fremtiden og planlagte indsatsområder og status på vigtige punkter her i 2022. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Der er i årets løb ikke sket ændringer i sammensætning af bestyrelse eller på personalesiden. Jeg vil 

gerne takke for et godt samarbejde i årets løb – og takke for den store indsats der er ydet fra personalet 

gennem året med gennemførsel af en række projekter i Langå hos de værker vi samarbejde med - 

samtidig med den daglige drift. 

Undervejs har vi også løbende skullet tage højde for en række ydre forhold, som medført ekstraordinær 

fokus og indsats. F.eks. Corona restriktioner og voldsomt svingende og stigende energipriser sidst på 

året. 

 

  

                

                                      

                        

                

                                                           

               

           

         

    

            

      

             
                      

               

    



På trods af de turbulente vilkår, har vi kunnet gennemføre året 2021 med den planlagte varmepris og et 

regnskab i balance på bundlinjen. Som det fremgår under økonomigennemgang, er der på grund af de 

ydre vilkår nogle udsving i forhold til budget og der er også nogle ekstra ordinære poster – såvel positive 

som negative. 

Men Langå Varmeværk er med kombinationen af solanlæg, 2 nye større centrale varmepumper og 

gasmotor godt rustet til fremtiden.  

I 2021 har vi arbejdet videre med eksekvering ud fra den tidligere lagte strategi. Vore strategiske 

indsatsområder og værdimæssige fundament er formuleret således: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

En status på varmeproduktionen ser i hovedtal således ud. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                

                        
                                                               

                                                                         
                                
                                                                                      

           

                                                            
                                                    
                                                                   

                                                          
                                                                 
                                                                                  

                                                        
                                                               
                                                   
                                               

                

                   

                                    
                                      

                                          

                             

                                                        
                                                               

                                 

                                             



Vedr. Samarbejdet med de øvrige værker. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Flere forbrugere 

Tendensen i markedet er, at den enkelte forbruger fremover bliver mere og mere fritstillet til selv at 

vælge sin varmekilde. Vi har derfor øget informationen om Langå Varmeværk, således at forbrugere kan 

tage beslutning om valg af varmekilde på oplyst grundlag  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                

                                            

                                             

                                             

                                             

                                                                     

             

                                                                 

                                                                            

                                                                     

                                                                                 

                                                                                                           

                                                                                           

                

                                                                     



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                

                                           

                                                                               

                                                                               
                                

                                                                         

                               

                                                                                      

                                             

                           

                                                                    

                

                                                                          

     

                                               

                                                      

                             

                                                      

                                                          

                       

                                         

                                    

                              

                              

                                                 

                                              

                                        

    

                        

                      

                  

                               

                                        



Vedr. Økonomi 

Som tidligere nævnt er gennemgang af økonomi et særskilt punkt på dagsordenen.  

Jeg vil dog her i beretningen komme med et par kommentarer.  

Samlet set kommer vi ud af 2021 efter ekstraordinære poster med en overdækning 0,3 mio., som vi 

tager med over til året 2022.  

Vi havde forventet en større overdækning. Men de ekstraordinære høje energipriser ultimo 2021 gav et 

merforbrug på godt 2 mio. i sidste kvartal 2021. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

                

                                                 

               

           



Vedr. Varmepris 2022 

Vi har et mål om at opretholde stabil, konkurrencedygtig varmepris.  

 

 

 

 

 

 

Orientering om 2022 

 

 

I vore overvejelser indgår nogle nøglefaktorer: 

• Også i 2022 er der en række forhold, som gør budgetlægning vanskelig. 

 

• El og Gaspriser uforudsigelige! Gas udgør fortsat ca. 20 % 

 

• Vi har nu tilsagn fra +100 nye forbrugere fra Grønhøj og Skovlyst + enkelte andre. Når de er 

tilsluttet, vil det påvirke den samlede økonomi positivt. Dog vil virkningen økonomisk først 

tidsmæssigt slå igennem i 2023. 

 

• Skovlystprojekt igangsættes når tilladelse fra Banedanmark til rørunderføring under banen er på 

plads. 

 

• På baggrund af at energipriser pt forsat er meget høje, har vi besluttet en tilpasning af 

varmeprisen i 2022. For standardhus: 

  - ca. 100 kr. pr. måned fra 1/3 2022 

   - ca. 125 kr. pr. måned fra 1/5 2022 

• Hvis energipriserne fortsat holder sig på det meget høje niveau, vil i 2022 komme ud med en 

underdækning på godt 2 mio. I oktober 2022 lægges budget for 2023, hvor vil sigte mod balance 

ved udgangen af 2023. 

 

• Andre forhold 

o Den politisk bestemte varmecheck fra staten på kr. 6.000 i 2022 vil efter al 

sandsynlighed komme til udbetaling til de forbrugere, som opfylder kriterierne herfor. 

Langå Varmeværk står på den liste som er offentliggjort pt. Se mere på hjemmesiden. 

 

               

                                                                                   
                                                                            
                                                                                 
                                                                            
             

                      



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Afslutning  

Jeg vil gerne igen takke bestyrelsen, vores dygtige personale, vore eksterne samarbejdspartnere og 

vores revisor for et godt samarbejde i 2021.  

Vi vil fremover arbejde videre ud fra den lagte strategi. Grønnere varme til flere - til konkurrencedygtige 

priser - og med høj forsyningssikkerhed. 

 Hermed vil jeg overgive beretningen til generalforsamlingen og ordet til dirigenten 

 

 

 

 

                

                         

                            
                            

                                  

                                      

                             
                                 

                                 
                                  

                                      

                                               
          

                                    
                                                

                   

                                       
           

                                               
                                     

                  
                                                       
                          

                

             
                            

                           

                     

            


